
Rada Powiatu Wielickiego 
Rynek Gorny 2 

11 '';I) Wieliczka 

Protokół nr XLV/2023 

Z posiedzenia Rady Powiatu Wielickiego, które odbyło się dnia 29 sierpnia 2023r. 
w siedzibie Starostwa Powiatowego w Wieliczce, Rynek Górny 2, 32-020 Wieliczka. 

1. Otwarcie obrad, przyjęcie protokołu z XLII, XLIII, XLIV sesji oraz 
przedstawienie porządku obrad. 

Adam Kociołek, starosta wielicki poinformował, że w związku z upływającymi 
kadencjami Zarząd Powiatu Wielickiego ogłosił konkurs na stanowisko Dyrektora 
Zespołu Szkół w Gdowie oraz na stanowisko Dyrektora Powiatowej Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej w Wieliczce. 

Następnie wręczono akt nominacji dla Pani Anety Stanisz na stanowisko Dyrektora 
Zespołu Szkół w Gdowie oraz dla Pani Dominiki Jarosz na stanowisko Dyrektora 
Powiatowej Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Wieliczce. 

Obradom przewodniczył Tomasz Tomala, przewodniczący Rady Powiatu Wielickiego. O 
godz. 16:03 otworzył obrady XLV Rady Powiatu Wielickiego. Poinformował, że sesja 
jest transmitowana i nagrywana w Internecie. Następnie sprawdzona została 
obecność radnych na sesji. Swoją obecność potwierdziło 24 radnych, 1 radna 
nieobecna (Zuzanna Kurtyka). 

Nad przyjęciem protokołu nr XLII/2023 głosowano: 

• 24 osoby za, 

• 1 osoba nieobecna (Zuzanna Kurtyka). 

Nad przyjęciem protokołu nr XLIII/2023 głosowano: 

• 24 osoby za, 

• 1 osoba nieobecna (Zuzanna Kurtyka). 

Nad przyjęciem protokołu nr XLIV/2023 głosowano: 

• 24 osoby za, 

• 1 osoba nieobecna (Zuzanna Kurtyka). 

Do obrad dołączyła radna Zuzanna Kurtyka. 

2. Sprawozdanie Zarządu z działalności pomiędzy sesjami w tym: 
- z wykonania uchwał Rady, 
- z realizacji zadań Powiatowego Parku Rozwoju. 

Tomasz Tomala poinformował, że w dniu dzisiejszym nie ma Prezesa Zarządu 
Powiatowego Parku Rozwoju ze względu na wizytę u lekarza. Jednak sprawozdanie 
spółki zostało przygotowane i przesłane do radnych. Gdyby dziś jakieś pytania były 
do Pana Prezesa, to zostaną zanotowane i na piśmie Pan Prezes na nie odpowie. 

Bogusław Trzaska poinformował, że ma kilka pytań, które czytając protokoły Zarządu 
znalazł, z protokołów, które były radnym udostępnione. Poinformował, że w 
protokole nr 222 była informacja, że przedłużona została na drugą połowę roku 
współpraca z Głosem24, a nie podano ile będzie kosztować to poł roku następne. 
Czy będzie to taka sama cena i jaka to będzie cena. Również podjęto decyzję, żeby 
zgodzić się na jednorazową publikację Magazyn Podkarpacki. Zapytał, jakie jest 
uzasadnienie. Poinformował, że w czterech różnych czasopismach, które są 



wydawane, czy jest jeszcze konieczność jeszcze jednorazowej publikacji. Zaznaczył, 
że kosztuje to chyba około 7500 zł. Poinformował, że w protokole nr 224 zauważył 
wypowiedź Pana Starosty, ponieważ Zarząd Dróg Powiatowych składał sprawozdanie 
na temat przyszłych inwestycji i składanych wniosków. Pan Starosta wypowiedział 
się, że zostanie złożony dodatkowy wniosek w sprawie drogi w Cichawie, że będzie to 
droga betonowa. Zapytał, czy ten wniosek został złożony i jaki jest efekt złożenia 
tego wniosku. Poinformował, że na tym samym posiedzeniu bardzo dużo czasu było 
poświęcone budowie Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego. Dokładnie nie rozumie 
wszystkiego, ponieważ radni nie byli wprowadzeni w to jak się to wszystko dzieje. 
Poprosił o rozszerzenie tej informacji, ponieważ się troszkę pogubił. Stwierdził, że 
członkowie Zarządu wiedzieli więcej i ta dyskusja bez tej wiedzy ogólnej była dla 
niego tajemnicza. Poinformował, że podobnie rzecz dotycząca rozbudowy o PCKZIU o 
centra branżowe. Chciałby, aby te dwie rzeczy były przybliżone radnym, ponieważ 
nie mógł się do końca tego sensu doczytać w sprawozdaniu. Uważa, że kilka słów 
wyjaśnienia by wystarczyło. 

Ewa Ptasznik poinformowała, że po kolejny raz wraca do tego samego tematu, a 
mianowicie do sposobu rozdysponowywania środków z promocji. Pomija, że 
stowarzyszenia, fundacje powstają jak grzyby po deszczu. Prawdopodobnie po to, 
aby te pieniądze dostać z Powiatu. Powiat dofinansowuje pielgrzymki, cateringi oraz 
wyjazd dzieci na wypoczynek wakacyjny Wspólnota Polska Oddział w Krakowie. 
Zapytała, czy Powiat w ogóle może. Czy ktoś to wreszcie kiedyś albo Rada albo 
Zarząd unormuje komu Powiat daje i ile daje, jak daje. Stwierdziła, że są konkursy. 
Mowa była o tym tyle razy, że są konkursy i wszyscy traktują się tak samo. 
Poinformowała, że konkurs nie jest prosty. Trzeba napisać, rozliczyć, a tu jest super 
sprawa, krótka ścieżka na pieniądze. Poinformowała, że jej się to nie podoba i 
kolejny raz to mówi. Poprosiła Pana Starostę, aby wreszcie zrobić porządek z tymi 
pieniędzmi, bo jest to żenada. Pielgrzymka na Jasną Górę. Poinformowała, że nic nie 
ma do pielgrzymki na Jasną Górę, bo sama była nie jeden raz ale do głowy by jej nie 
przyszło, aby Parafia zwróciła się o środki na pielgrzymkę. Stwierdziła, że chyba są 
granice. 

Tomasz Tomala poinformował, że Pan Starosta odpowie w punkcie odpowiedzi. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

Tomasz Tomala poinformował, że żadna interpelacja ani zapytanie nie wpłynęły na 
piśmie. 

4. Uchwała nr XLV /352/2023 w sprawie zmiany uchwały nr XVI/329/2023 
Rady Powiatu Wielickiego z dnia 21 kwietnia 2023 roku w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Województwu Małopolskiemu. 

Projekt uchwały zreferował Marian Paszcza, dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w 
Wieliczce. Projekt dotyczy współpracy między Województwem, Gminą Wieliczka i 
Powiatem w przeprojektowaniu skrzyżowania w Rożnowej. W tej chwili Województwo 
rozstrzygnęło przetarg na to zadanie. Kwota najkorzystniejszej oferty przekroczyła 
wartość 240.000 zł i wynosi 290.000 zł, stąd też wzrósł udział Powiatu o kilkanaście 
tysięcy złotych w tym zadaniu. 

Piotr Wajda poinformował o pozytywnej opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego 
Infrastruktury. 
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Katarzyna Ciężarek poinformowała o pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Gospodarki 
Mieniem. 

Nad przyjęciem uchwały głosowano: 
• 24 osoby za, 
• 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu (Zuzanna Kurtyka) 

5. Uchwała nr XLV/353/2023 w sprawie zmiany uchwały nr XI/44/2019 Rady 
Powiatu Wielickiego z dnia 25 marca 2019 roku w sprawie dofinansowania 
zadania z zakresu zarządzania drogami. 

Projekt uchwały zreferował Marian Paszcza, dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w 
Wieliczce. Wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy zmiany terminu dofinansowania 
skrzyżowania ulicy Krakowskiej w Wieliczce z drogą krajową. Wynika to z przebiegu 
procesu przygotowania inwestycji. W tym roku najprawdopodobniej zostanie wydana 
decyzja ZRID. Być może wykonawca rozpocznie prace. Niemniej jednak w tym roku, 
co przewidywała poprzednia uchwała nie będzie konieczny udział finansowy Powiatu. 
W związku z tym jest propozycja, aby przesunąć ten udział na kolejny rok. 

Piotr Wajda poinformował o pozytywnej opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego 
Infrastruktury. 

Katarzyna Ciężarek poinformowała o pozytywnej opinii Komisji Budżetu Gospodarki 
Mieniem. 

Nad przyjęciem uchwały głosowano jednogłośnie 25 osób za. 

6. Uchwała nr XLV /354/2023 w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Powiatu 
Wielickiego na 2023 rok. 

Projekt uchwały zreferowała Joanna Kwaśnica, skarbnik powiatu wielickiego. 
Poinformowała, że w uchwale zmieniającej budżet na 2023 rok dokonuje się 
następujących zmian. W zakresie dochodów zwiększa się dochody o 28.035,53 zł. 
Zmiany te przedstawione są w załączniku nr 1 przedstawiającym dochody. Natomiast 
wydatki zwiększa się o 1.052.035,53 zł. Zmiany dokonane są przedstawione 
w załączniku nr 2 i nr 3 uchwały zmieniającej budżet. Tym samym deficyt większa się 
o kwotę 1.024.000 zł. Po dokonanych zmianach deficyt wynosi 41.191.478,37 zł. 
Deficyt ten będzie pokryty z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunkach 
budżetu Powiatu Wielickiego, z wpływów z emisji papierów wartościowych oraz z 
wolnych środków wygospodarowanych z lat wcześniejszych. 

Ewa Ptasznik poinformowała, że przypomniała sobie o pytaniu, którego wczoraj nie 
zadała. Wyjaśniła, że chodziło jej o środki na promocję w wysokości 150.000 zł. 
Zapytała, na jaki cel zostaną one przeznaczone. 

Joanna Kwaśnica odpowiedziała, że zgodnie z wnioskiem Kierownika Referatu 
Promocji, środki te będą przeznaczone na wydarzenia organizowane 
współorganizowane przez Powiat Wielicki. 
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Ewa Ptasznik stwierdziła, że temat jest kontynuowany. 

Piotr Wajda poinformował o pozytywnej opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego 
Infrastruktury. 

Piotr Burda poinformował o pozytywnej opinii Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 
Turystyki. 

Katarzyna Ciężarek poinformowała o pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Gospodarki 
Mieniem. 

Łukasz Sadkiewicz zapytał, czy kwota milion złotych na nakładki asfaltowe jest 
podzielona, czy dopiero będą wskazywane. 

Marian Paszcza odpowiedział, że przede wszystkim Powiat ma zrealizować dwa 
wnioski na które Powiat otrzymał dofinansowanie tzn. Niegowić i Raciborsko, gdzie są 
dość duże zadania. Z środków na remonty bieżące Powiat musi mieć własne 
dofinasowanie. Po otwarciu ofert troszkę środków brakuje, więc musi Powiat na to 
przeznaczyć. Natomiast pozostała kwota jest przeznaczona na remonty. 
Poinformował, że Zarząd Dróg nie przewiduje żadnego dużego zadania. Jest cała 
masa takich krótkich odcinków, że zamiast wycinać, łatać, co jest bardzo drogie, 
Zarząd Dróg będzie dawał kilkadziesiąt, 100 metrów, 50 metrów w różnych 
miejscach. Wyjaśnił, że nie jest to przewidziane na jakieś duże wielkie jedno albo 
dwa zadania, tylko po prostu w całym powiecie będą nakładki zamiast łat, które są 
gorsze. 

Zdzisław Prochwicz zapytał o nakładki i drogę Gruszki-Szarów - Brzezie. Droga ta 
jest w fatalnym stanie, jest zniszczona i to w sposób znaczny. Poinformował, że 
najgorsze jest to, że na tym skrzyżowaniu dochodzi bardzo często do kolizji. Wczoraj 
na tej drodze było bardzo przykre zdarzenie, bardzo mocne zderzenie dwóch 
samochodów. Zawnioskował, aby nie czekać, aż dojdzie do większego nieszczęścia. 
Poinformował, że ten temat wnosił, gdy radni poszczególnych gmin składali wnioski, 
jakie priorytety byłyby jeśli chodzi o wykonanie, naprawę, czy remonty dróg 
powiatowych. Wyjaśnił, że wnioskował o tą drogę, ponieważ jest ona naprawdę w 
bardzo bardzo złym stanie, a to skrzyżowanie jest fatalne. W jego ocenie tam tylko 
rondo usprawniłoby pracę, więc wnosi, aby się tym tematem zająć poważnie. 

Marian Paszcza odpowiedział, że jest to stosunkowy długi odcinek z tego co pamięta. 

Adam Kociołek wyjaśnił, że od skrzyżowania w kierunku Gruszek. 

Marian Paszcza poinformował, że w newralgicznym punkcie, nie całe zadanie. Dodał, 
że jest to możliwe. 

Nad przyjęciem uchwały głosowano jednogłośnie 25 osób za. 

7. Uchwała nr XLV/355/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Wielickiego. 
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Projekt uchwały zreferowała Joanna Kwaśnica, skarbnik powiatu wielickiego. 
Wyjaśniła, że w uchwale zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Powiatu 
Wielickiego dokonano następujących zmian. W załączniku nr 1 zaktualizowano kwoty 
dochodów, wydatków, przychodu i deficytu o kwoty, które zmieniono w budżecie 
bieżącego roku. Natomiast w załączniku 2 wprowadzono następujące 
przedsięwzięcia: Erasmus+ "Międzynarodowe wykształcenie 2024" ustalając limit na 
2024 rok w wysokości 217.536,10 zł oraz Ośrodek Interwencji Kryzysowej - usługi 
specjalistyczne, gdzie limit na 2023 rok wynosi 50.000,00 zł, a limit na 2024 rok 
125.400,00 zł. Natomiast zaktualizowano takie przedsięwzięcia jak budowa węzła 
drogowego w Wieliczce w ciągu drogi krajowej nr 94, gdzie przesunięto z 2023 roku 
na 2025 kwotę 1.500.000 zł. W rozbudowie drogi powiatowej Gorzków - Byszyce 
zwiększono limit na 2023 rok o kwotę 500.000 zł. Wyjaśniła, że w kolejnych 
rozbudowach dróg w projektach przesunięto limity z 2024 roku na 2025 rok. 
Rozbudowa drogi powiatowej w miejscowości Łazany na kwotę 100.000 zł, 
rozbudowa drogi powiatowej w miejscowości Brzegi o kwotę 70.000 zł, rozbudowa 
drogi powiatowej w Koźmicach Wielkich o kwotę 300.000 zł. Przebudowa drogi 
powiatowej w Raciborsku o kwotę 300.000 zł, rozbudowa drogi powiatowej w Małej 
Wsi o kwotę 210.000 zł, rozbudowa drogi powiatowej w Sułkowie o kwotę SO.OOO zł, 
rozbudowa drogi powiatowej w miejscowości Książenice kwota 210.000 zł. 
Zaznaczyła, że te kwoty zostały przesunięte z 2024 roku na 2025 rok. 
Zaktualizowano również zadanie pn.: ,,Rozbudowa/przebudowa w miejscowości 
Rożnowa, gdzie ustalono łącznie limit na 2024 rok w wysokości 74.250,00 zł. 
Wyjaśniła, że wszystkie te zmiany nie spowodowały naruszenia wskaźnika 
określonego w artykule 243 ustawy o finansach publicznych. Zatem uchwała 
Wieloletniej Prognozy Finansowej może być przedłożona Radzie Powiatu w celu 
procedowania. 

Salę obrad opuściła radna Anna Polańska. 

Piotr Wajda poinformował o pozytywnej opinii Komisji Rozwoju Gospodarczego 
Infrastruktury. 

Katarzyna Ciężarek poinformowała o pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Gospodarki 
Mieniem. 

Piotr Burda poinformował o pozytywnej opinii Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 
Turystyki. 

Nad przyjęciem uchwały głosowano: 
• 24 osoby za, 
• 1 osoba nieobecna (Anna Polańska). 

8. Uchwała nr XLV /356/2023 w sprawie rozpoznania skargi na Dyrektora 
Zarządu Dróg Powiatowych w Wieliczce. 

Tomasz Tomala poinformował, że uchwała wraz z uzasadnieniem została radnym 
przedstawiona. Skargę uznaje się za bezzasadną. 

Nad przyjęciem uchwały głosowano: 
• 24 osoby za, 
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• 1 osoba nieobecna (Anna Polańska). 

9. Uchwała nr XLV /357 /2023 w sprawie rozpoznania skargi na Dyrektora 
Zarządu Dróg Powiatowych w Wieliczce. 

Tomasz Tomala poinformował, że Komisja uznaje skargę za bezzasadną. Uchwała 
wraz z uzasadnieniem została dostarczona radnym. 

Do obrad dołączyła radna Anna Polańska. 

Nad przyjęciem uchwały głosowano: 
• 24 osoby za, 
• 1 osoba wstrzymała się (Anna Polańska). 

10.Uchwała nr XLV /358/2023 w sprawie przekazania skargi do organu 
właściwego. 

Tomasz Tomala wyjaśnił, że skargę przekazuje się do Dyrektora Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie w Wieliczce. 

Nad przyjęciem uchwały głosowano jednogłośnie 25 osób za. 

11.Uchwała nr XLV /359/2023 w sprawie w sprawie przekazania wniosku do 
organu właściwego. 

Tomasz Tomala poinformował, że przedmiotowy wniosek przekazuje się do 
właściwego organu, czyli do Zarządu Powiatu Wielickiego. 

Nad przyjęciem uchwały głosowano jednogłośnie 25 osób za. 

12.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Tomasz Tomala opuścił salę obrad. 

Jadwiga Skoczek, wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Wielickiego prowadziła obrady 
Rady Powiatu Wielickiego. 

Adam Kociołek odpowiadając na pytanie radnego Bogusława Trzaski w sprawie 
umowy z Głosem24 i Magazynem Podkrakowskim, to na to pytanie odpowie 
Wicestarosta, ponieważ jest to w jego gestii. Natomiast jeśli chodzi o wniosek na 
Cichawę. Słynny temat aczkolwiek w dalszym ciągu stoi na stanowisku, że bez zgody 
radnych, a zwłaszcza radnych z gminy Gdów nie jest w stanie tej kolejki w taki czy 
inny sposób zmienić. Został złożony. Rozmawiał z Panem Dyrektorem Wcisło i 
przedstawił mu tą propozycję, że wnioski, które zostają złożone są w ramach 
programu i dla niego jest to święte. Natomiast Powiat składa dodatkowy wniosek, 
ponieważ wie, że niektóre Powiaty składają dodatkowe wnioski pomimo, że było 
uzgodnienie, iż Powiaty składają po dwa wnioski. Niektóre Powiaty składają nie tylko 
3 wnioski ale i więcej wniosków. W związku z tym uważa, że jest to w gestii już nie 
tylko tego, który te środki będzie przydzielał. Wyjaśnił, że jeśli będą środki dodatkowe 
zewnętrzne, to nie widzi problemu. A jeśli nie będzie, to trudno. Kolejka obowiązuje, 
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chyba, że radni w najbliższym czasie tą kolejkę zmienią. Zaznaczył, że Powiat złożył 3 
wnioski. Odpowiadając na pytanie dotyczące budowy Centrum dla 
Niepełnosprawnych, wyjaśnił, że temat ruszył do przodu i pojawiały się środki na 
dofinansowanie dla tego pierwszego obiektu, który ma stanowić centrum pobytowe i 
środowiskowy dom samopomocy. W tzw. międzyczasie powstała koncepcja budowy 
drogi dojazdowej do tego kompleksu, ponieważ ta obecna jest taka trochę wąska i 
trochę dziwnie prowadzi. Dzięki Tomaszowi Broniowskiemu, Powiat dogadał się z 
Kopalnią, która przekaże prawdopodobnie nieodpłatnie na rzecz Powiatu nieduży 
odcinek między obecnie istniejącą drogą, a szybem Wilson, a właściwie ogrodzeniem 
tego szybu. Powiat chce, aby ta droga miała już wymiary zgodne z parametrami, czyli 
6 metrów. Przeprowadzone zostały również wstępne rozmowy z właścicielami działki 
obok po prawej stronie, ponieważ tam w niektórych momentach trzeba będzie wejść 
w teren ich działki. Wstępnie jest spisane porozumienie dotyczące ich zgody na 
wejście w ten teren z korzyścią dla nich, ponieważ będą mieli uzbrojoną dużą działkę, 
którą podzielą później na mniejsze. Zaznaczył, że jest to z korzyścią dla Powiatu, 
ponieważ media nie powinny iść wszystkie po jednej stronie drogi. Prawdopodobnie 
jeśli zostaną tutaj pozytywnie rozstrzygnięte te wnioski, Powiat przystąpi do realizacji. 
Koszt tego przedsięwzięcia pierwszego etapu, czyli infrastruktura plus środowiskowy 
dom i tzw. pobytówka, to około 15.000.000 zł. Wyjaśnił, że zostały złożone wnioski 
na dofinasowanie i jeśli będą pozytywnie rozstrzygnięte, to Powiat będzie 
przystępował do realizacji zaczynając od infrastruktury i wstępnego wykorytowania, 
ułożenia drogi. Na pozostałą realizację, to okres do około 3 lat obiekt ten będzie 
musiał być zrealizowany. Poinformował, że Gmina Wieliczka zdecydowała się 
przekazać Powiatowi dodatkową działkę nieodpłatnie przy kompleksie, za co należy 
się Gminie i Panu Burmistrzowi podziękowanie, ponieważ Powiat na to nie liczył. Byli 
raczej przygotowani na kupno. Stwierdził, że jest to piękny gest, który docenią 
wyborcy. Poinformował, że daje to możliwość znacznego rozbudowania, a również 
troszeczkę poluzowania, ponieważ dość ciasno były te obiekty upychane. Uważa, że 
teraz świetnie pozwoli to zaprojektować ten kompleks w bardziej przyjaznej 
atmosferze dla osób, które będą z tego korzystały. Cale zagospodarowanie terenu 
będzie miało zupełnie inny przebieg niż planował Powiat do tej pory. Zaznaczył, że 
cała ta inwestycja łącznie z budową szkoły specjalnej, to kwestia najbliższych paru, 
jak nie parunastu lat. Stwierdził, że trzeba ten pierwszy krok zrobić i tym pierwszym 
krokiem będzie to o czym wspomniał wcześniej. Odpowiadając na pytanie dotyczące 
rozbudowy PCKZIU-u w Wieliczce, wyjaśnił, że skrzydło dobudowane dla spółki, czyli 
tzw. skrzydło E, które po jakimś czasie zostało częściowo dostoswane do celów 
szkolnych, ponieważ taka była potrzeba chwili. Obecnie pojawiły się możliwości 
pozyskania sporych środków na szkolnictwo zawodowe i zrealizowania tam kolejnego 
skrzydła na terenie gdzie stoją baraki. Również ten wniosek Powiat będzie składał 
jeśli udałoby się pozyskać te środki, to najprawdopodobniej będzie to realizowane 
właśnie w takiej wersji. Aczkolwiek jest jeden problem. Własność terenu posiada 
spółka. Ma nadzieję, że nie będzie takich problemów jak z działką w Gdowie przy 
Zespole Szkół, że Powiat musiał odkupić swoją działkę od swojej spółki, co podnosi 
koszty. Uważa, że znajdą rozwiązanie, jeśli oczywiście będą środki finansowe, 
ponieważ jest mowa o kilku, a nawet kilkunastu milionach złotych. Wszystko w 
zależności od tego, jak będzie oceniony wniosek, to do tego zadania Powiat by 
przystąpił. Odpowiadając na pytanie radnej Ewy Ptasznik dot. dofinansowania dla 
różnych organizacji, pielgrzymek itd. wyjaśnił, że on również należy do tych, którzy 
są przeciwni takiemu rozdawnictwu, aczkolwiek sądzi, że tutaj mają do czynienia z 
prostą sprawą, mianowicie koiegialnym zarządzaniem. Wyjaśnił, że należy do tych, 
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którzy dość często oponują, Uważa, że należy bezwzględnie wprowadzić naJp1erw 
konkursy, a później dopiero tryb pozakonkursowy. Poinformował, że niestety wlecze 
się to już od poprzedniej kadencji, kiedy ci którzy wiedzieli, że lepiej złożyć poza 
konkursem, ponieważ dostanie się szybciej i więcej składali. A Ci którzy byli 
nieświadomi składali na konkursy i otrzymywali za połowę mniejsze środki byli 
odrzucani. Poinformował, że będą na ten temat rozmawiać na Zarządzie, ponieważ 
nie jest to pierwsza tego typu sytuacja. Odpowiadając na pytanie odnośnie kosztów 
promocji, to koszty te są dużo dużo mniejsze niż w poprzedniej kadencji. W związku z 
tym nie ma nad czym rozpaczać. Poinformował, że pod koniec tego roku i na 
początku przyszłego jest uroczystość 25-lecia powstania powiatów. W październiku 
przy okazji otwarcia hali przy LO, która odbędzie się 6 października 2023 roku 
odbędzie się również pierwsza uroczystość związana z 25-leciem powstania powiatów. 
Przypomniał, że decyzja o ponownym powołaniu Powiatu Wielickiego zapadła właśnie 
w okolicach października 1998 roku. Stąd też zarówno te uroczystości będą 
dofinansowane z tych dodatkowych środków, jak i inne, które będą związane czy to z 
otwarciem komendy, czy otwarciem hali, ponieważ ze szkolnych środków tego nie 
wezmą, a uroczystość trzeba przygotować godnie. 

Ewa Ptasznik stwierdziła, że takie wydatki są zasadne. Niezasadnymi jest piesza 
pielgrzymka. 

Adam Kociołek odpowiedział, że nic nie doda do tego co powiedział wcześniej. 
Kolejnym tematem, który pojawił się w rozmowach i chciał się do niego w jakiś 
sposób odnieść to kwestia programu drogowego. Zarówno na spotkaniach z radnymi, 
jak i na spotkaniach z sołtysami, zaproponowano taką formułę, że we wrześniu 
zostanie przedstawiony znowelizowany program drogowy. Zachowana zostanie 
formuła, która była, ponieważ uważa, że jest ona dobra. Radni będą oceniać te 
zadania. Natomiast zadania, które są obecnie realizowane to już bez dyskusji. Te 
które są w planie dają po rozwagę, czy będą radni chcieli je zmieniać, czy nie. Z tego 
co wie, to w większości raczej nie. I oczywiście koncert życzeń, który pojawił się od 
czasu ostatnich dwóch konwentów sołtysów. Wyjaśnił, że wystąpił do sołtysów z 
prośbą, aby przysłali wszystko co im leży na sercu. Dzisiaj program drogowy po 
obliczeniu przez Pana Dyrektora szacunkowych kosztów to około 250.000.000 zł - 
260.000.000 zł. W związku z tym będzie z czego wybierać. Poinformował, że nie ma 
mowy, że taki stan będzie w rzeczywistości, ponieważ są tam niektóre zadania, czy 
propozycje, które rzeczywiście będą z racji swojego stanu do odrzucenia ale uważa, 
że warto się nad tym zastanowić. Poinformował, że program zostanie poszerzony o 
kolejną jedną albo dwie kadencje, aby ustawić jakąś chronologię. Ktoś kiedyś będzie 
to zmieniał ale niech się trzyma tego planu, ponieważ wprowadził jednak jakiś 
porządek w stosunku do tego co było i sądzi, że warto to utrzymać, a zmiany mogą 
następować na tych zasadach, które w jakiś sposób zostały przez radnych wspólnie 
wypracowane. Poinformował, że we wrześniu będzie wraz z Panem Dyrektorem prosił 
radnych o spotkania dotyczące tego programu. Pan Dyrektor przygotowuje teraz 
zestawienie dla każdej z gmin. Radni otrzymają ten dokument oraz Wójtowie i 
Burmistrzowie i pod koniec września chcieliby tą procedurę zamknąć. 

Bogusław Trzaska poinformował, że z informacji jakie posiada wynika, że jeśli chodzi 
o Centrum Wsparcia dla osób Niepełnosprawnych, to dofinasowanie jest na część, 
która jest na piętrze, a nie ma dofinansowania części która jest na parterze. Gdyby 
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została koncepcja zmieniona, tak jak pan Starosta Gawor proponował, aby budynki 
były osobno albo zmiana tego co jest na dole z tym co jest na górze. 

Adam Kociołek odpowiedział, że zamiana tego byłaby nieporozumieniem, a 
budowanie na palach, to nie w naszym klimacie, chociaż klimat się zmienia, więc nie 
wiadomo, czy nie byłoby to przyszłościowe podejście. Stwierdził, że jest to żart. 
Natomiast została przyjęta koncepcja, że będą starali się o środki pomimo, że 
dofinansowanie jest na pobytówkę, to będą się starali równolegle z różnych źródeł 
pozyskać środki na ŚDS, w związku z tym jeśli Powiat otrzyma to wybuduje, a jeśli 
nie to będzie realizować z własnych środków, ponieważ i tak do tego obiektu Powiat 
będzie miał dofinansowanie, jako do części górnej. Zaznaczył, że taka jest sytuacja i 
w tym przypadku Zarząd musiał zaryzykować ale z drugiej strony, kto nie ryzykuje 
nie idzie do przodu. 

Edyta Trojańska-Urbanik odniosła się do wypowiedzi Pana Starosty w której 
wspomniał, że wniosek na Cichawę jest wnioskiem dodatkowym i wspomniał o planie 
rozwoju sieci dróg powiatowych nad który radni czekają. Zapytała, jakie pozostałe 
wnioski zostały złożone do Samorządowego Funduszu. Zapytała, czy jest tam chodnik 
w Zręczycach, tak jak usłyszała, bo nie wie, czy dobrze usłyszała. 

Marian Paszcza, dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Wieliczce wyjaśnił, że jeśli 
chodzi o trzy wnioski, o których mówił Pan Starosta, to jeden wniosek dotyczy Woli 
Batorskiej, drugi to droga nr 2018 albo 2019. 

Edyta Trojańska-Urbanik odpowiedział, ze to ta, która jest w protokołach na odcinku 
5 kilometrów. Zapytała o chodnik w Zręczycach. 

Marian Paszcza odpowiedział, że jest złożony wniosek. 

Lech Pankiewicz zapytał, jaki charakter będą miały obchody uroczystości inauguracji 
hali sportowej, ponieważ miały być to uroczystości ogólnopolskie. Zapytał, czy będą 
to wojewódzkie, powiatowe. 

Adam Kociołek poinformował, że nie mają niestety odpowiedzi ani z Ministerstwa, ani 
z Województwa, w związku z tym będą miały charakter powiatowy. 

Henryk Gawor odpowiedział, że jeśli chodzi o uzupełnienie odpowiedzi dla Pana 
Bogdana Trzaski odnośnie gazet, to jeśli chodzi o Głos Wielicki, to umowa się 
zakończyła i została przedłużona na tych samych warunkach jak do tej pory. 
Natomiast jeśli chodzi o ten magazyn, to nie podkarpacki, tylko podkrakowski i był to 
jednorazowy wakacyjny biuletyn wszystkich gmin podkrakowskich i powiatów, jeśli 
chodzi o wakacje i bazę turystyczną oraz bazę gastronomiczną. Zaznaczył, że było to 
jednorazowe i z tego co pamięta nie było to 7 .OOO zł tylko około 2.000 zł. Na Głos 
Wielicki wydano na cały rok 18.000 zł, czyli po 1500 zł za miesiąc. Natomiast jeśli 
chodzi o Centrum Opiekuńczo-Mieszkalne i ŚDS, to Powiat złożył w ramach Polskiego 
Ładu jeśli chodzi o gminy związane z PGR-ami to został złożony wniosek i może się 
uda. Zaznaczył, że będą składać z różnych źródeł. Już taki jeden wniosek Powiat 
złożył i czekają na informacje. 

Bogusław Trzaska zapytał, czy na szkołę specjalną Powiat też otrzyma pieniądze. 
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Henryk Gawor odpowiedział, że jak Powiat złoży wniosek, to będzie czekał. 

Lech Pankiewicz przypomniał Panu Staroście, że są przewodniki ogólnoświatowe, 
które mówią, że Kraków leży pod Wieliczką. Poinformował, że on by się tej wersji 
bardziej trzymał. 

13. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Aleksandra Ślusarek poinformowała, że chciałaby odpowiedzieć Pani radnej Ewie 
Ptasznik, ponieważ pytała tutaj bardzo usilnie o pieniądze, które poszły na Wspólnotę 
Polską. Powiat odebrał bardzo dużo gratulacji, bardzo dużo wzruszeń, kiedy te dzieci 
przyjechały i dawały tu koncerty m.in. koncert w Brzegach, który był bardzo piękny 
jak wszystkie inne cztery. Poinformowała, że jest bardzo zdziwiona, że Pani Ewa z 
takim akcentem powiedziała, że Powiat wydaje pieniądze na takie jakieś Wspólnoty 
Polskie. Wyjaśniła, że wydają bardzo dużo pieniędzy na pewno na pomoc sąsiadom 
ale w tym przypadku były to polskie dzieci, z polskich rodzin i jest to nasz obowiązek. 
Poinformowała, że Powiat nie organizował tylko był poproszony o współorganizację i 
w dużej mierze to właśnie Kopalnia była współorganizatorem. Powiat również ale na 
to złożyło się bardzo wiele jeszcze innych podmiotów, takich chociażby takich jak 
Gmina Wieliczka, która zapewniała różnego rodzaju rozrywki, która woziła na koncert 
Armii Janosika itd. Nie mówiąc o tym, nasza ochotnicza straż pożarna tutaj zapewniła 
noclegi, pomoc w przygotowaniu dla tych 48 dzieci pobyt. Tutaj z tego miejsca chciała 
serdecznie podziękować straży pożarnej. Natomiast jak to się stało to powie. Niestety 
ale te wszystkie procedury, które skutkowały wyjazdem tych dzieci w ostatniej chwili 
zostały dopełnione. Problem był taki, że Wspólnota Polska już nie miała skąd 
pozyskać pieniędzy, zresztą co roku proszą o pomoc samorządy i cała Polska, 
samorządy z wielką chęcią finansują przyjazdy dzieci. Powiat zaprosił dzieci polskie, z 
polskich rodzin. Zaznaczyła, że nie tylko Powiat ale również Gmina Niepołomice. 
Poinformowała, że uczestniczyła w tych transakcjach. Gmina Wadowice i wiele gmin. 
Zaznaczyła, że Powiat wziął polskie dzieci i chyba nie będą na to żałować, bo to byłby 
wstyd. 

Ewa Ptasznik odpowiedziała, że albo Pani Ala nie chciała zrozumieć o co zapytała, bo 
ma takie wrażenie. Wyjaśniła, że nie chodzi jej o to, ponieważ była na tym koncercie i 
wzruszyła się podobnie, jak Pani Ali, też jej łzy leciały. Poinformowała, że nie o to 
pytała. Pytała o to i mówiąc jakaś Wspólnota Polska użyła tego terminu dlatego, że 
teraz wszystko co się pojawia na rynku ma w nazwie Polskie. Polska odmieniana jest 
w każdej nazwie i dlatego zapytała. Wyjaśniła, że miała inną wątpliwość. 
Poinformowała, że nie zna. Pani Ala działa w swoich organizacjach, a ona działa w 
swoich. Wyjaśniła, że też jest wolontariuszem i też wiele rzeczy robi w życiu dla idei. 
Pytała o to, czy my jako Powiat Wielicki możemy i czy powinniśmy dokładać do 
rzeczy, które robił Kraków, oddział krakowski. Zaznaczyła, że o to zapytała. Czy 
nawet Warszawa. Czy w ogóle Powiat daje takie środki zgodnie z prawem. Taka jest 
jej wątpliwość. Poinformowała, że koncert był piękny, była widziała i o to nie ma 
pretensji, dlatego mówi, że Pani Ala ją źle zrozumiała. Wyjaśniła, że tak samo jak 
buntuje się, że występują parafie, koła gospodyń wiejskich, strażacy. Ma szacunek do 
wszystkich tych instytucji ale uważa, że nie może być tak, że każda z tych instytucji 
może napisać do Powiatu Wielickiego i Powiat Wielicki wyciąga w worka kolejne 
pieniądze i daje. Wyjaśniła, że jest to jej wątpliwość i dlatego o tym mówi. 
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_Za_~nac~ył~, .~e absolutnie merytorycznie nie ma :pretensji. Piękny był konc~r,;t i 
niewielu- radnych uczestniczyło ale nie jest to jej zastrzeżenie. Dodała, że jej 
zastrzeżenie jest do sposobu finansowania, bo jeśli można to finansować i jest to 
zgodnie z prawem, to wtedy się nie czepia. Nawet nie pamięta jaka tam była kwota, 
pewnie za mała. 

Aleksandra Ślusarek odpowiedziała, że Powiat finansuje swoich mieszkańców. Dodała, 
że są to nasi mieszkańcy. 

Ewa Ptasznik stwierdziła, że musi być to jasno, ponieważ z tego zapisu nie wynikało, 
że chodzi o mieszkańców powiatu wielickiego. Uważa, że należy skończyć tą dyskusję, 
ponieważ tak jak mówi inna była jej wola, intencja jej pytania. 

Bogusław Trzaska poinformował, że radni nie odnieśli takiego wrażenia, że było to 
wystąpienie przeciwko tej inicjatywnie, którą pilotowała Pani Ala. Zaznaczył, że jest 
za tym. Wyjaśnił, że popiera i wielokrotnie już na ten temat zawierał głos, że 
dofinansowanie w sposób pozakonkursowy jest niedobre. Poinformował, że wystarczy 
zerknąć do protokołów Zarządu, gdzie czasami na jednym Zarządzie jest 10 i ponad 
10 wniosków o różnego rodzaju dofinansowania. Wyjaśnił, że nie jest przeciw, aby 
dawać tylko jakoś to skodyfikować, żeby ująć to w pewne ramy, ponieważ jakby 
popatrzeć na lata poprzednie, to te same podmioty składają bez konkursu, bo wiedzą, 
że dostaną. Pan Starosta mówi, że jest przeciw, to trzeba by powiedzieć jesteśmy 
przeciw ucinamy to w pewnym momencie i dajemy większe środki na konkursy. Jeśli 
ktoś planuje coś, to niech wcześniej to zaplanuje i wystąpi w ramach konkursu. 
Stwierdził, że będzie to fajnie uczciwie i wszyscy będą o tym wiedzieć. Wyjaśnił, że 
ma wrażenie, że część osób, część instytucji wie o tym, że coś takiego jest i ciągle 
występuje, część nie wie i jest taka trochę wolna amerykanka. Nie wydaje mu się, 
żeby każde te pieniądze, które były przekazane były źle wykorzystane, bo byłoby to 
nieprawdą, bo one są dobrze wykorzystane tylko, że robi się tu pewien bałagan i nie 
do końca jasne zasady przyznawania tych pieniędzy. Stwierdził, że jeśli byłoby to 
skodyfikowane, to wtedy byłoby to dla wszystkich jasne i dla radnych bardzo 
sympatyczne, że może Powiat coś wspomóc ale wszyscy wiedzą o tym i wszyscy 
wiedzą na jakiej zasadzie się to dzieje. 

Ewa Ptasznik poinformowała. że jak czyta ten protokół i widzi te pozycje w protokole, 
to jakby włączyła·'t~l~1izor i oglądała aferę Czarnek plus, czy Willa plus. Nie chciałaby, 
aby na terenie Pothr~'tcl-wielickiego powstawały jak grzyby po deszczu różne fundacje, 
fundacyjki, stowarzyszenia mniejsze, większe tylko po to, aby te parę złotych od 
Powiatu zabrać, bo boi. się, że w tym kierunku będą szli, jak takie rozdawnictwo 
będzie dalej. Dodała, że trzeba zamknąć ten temat. 

Zuzanna Kurtyka opuściła salę obrad. 

Lech Pankiewicz poinformował, że zawodnik Towarzystwa Sportowego Wieliczanka 
, zdobył na ostatnich Mistrzostwach Polski Seniorów w Gorzowie dwa .. 

tygo me temu srebrny medal na 400 metrów przez płotki. Wyjaśnił, że jest to jedno z 
większych sportowych osiągnięć Powiatu, Gminy. Mówi Powiatu, ponieważ zawodnicy 
zawsze występują w koszulkach z napisem Powiat Wielicki. Podziękował Zarządowi za 
dofinansowanie, bo to jest znaczne dofinansowanie i autentycznie dzięki temu klub się 
rozwija, bo ma jeszcze w młodszej kategorii reprezentanta Polski syna radnego 
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- - -- =- -- - • - który też biega na 400 metrów. Klu~rą 
sztafetę 4x400. Tych sukcesów jest dużo dużo więcej. Natomiast.....--- w 
zeszłym roku miał brązowy medal, w tym roku srebrny, a w przyszłym roku 
planujemy, że zdobędzie złoty medal. Wysoko mierzy i chciałby, aby załapał się na 
Olimpiadę w Paryżu. Stwierdził, że jest to realne ale bardzo trudne. Poinformował, że 
w sporcie w tej chwili liczy się kasa. W związku z tym, jak w przyszłym roku Klub 
będzie się zwracał o jakiś dodatkowe finanse, to chciałby, aby wziąć pod uwagę to o 
czym mówi. Natomiast powiązany z tym wszystkim temat, to jest, że musimy się 
uczyć i w tym sporcie poruszać prawidłowo. Od 26 do 28 września będzie w 
Zakopanem II Europejskie Forum Sportu. Rzeczywiście po tym pierwszym forum jak 
obserwował to rzeczywiście było bardzo dużo nowych rzeczy. Prosił Zarząd, aby można 
było delegować tam 2-3 osoby, może jedną osobę z Zarządu, jedną osobę z radnych, 
jedną osobę z administracji, aby się tam znaleźli, ponieważ jest to autentycznie kuźnia 
tego co w sporcie się dzieje. Leitmotiv tego kongresu to „Omówimy wszystkie szanse 
jakie daje sport". Poinformował, że to we wczorajszym wydaniu Dziennika Polskiego. 
Zachęcił do przeczytania artykułu. Poprosił o zaaprobowanie jego propozycji. 
Stwierdził, że tym zawodnikom z Wieliczanki, Zarząd mógłby ufundować spotkanie z 
Zarządem i podzielić się dobrymi i złymi stronami tego sportu. 

Salę obrad opuścił radny Piotr Nowak. 

Adam Kociołek przypomniał członkom Zarządu, ze po sesji jest posiedzenie Zarządu. 

14.Zakończenie obrad. 

Wobec realizacji porządku obrad Jadwiga Skoczek ok godz. 17:03 zamknęła obrady 
XLV sesji Rady Powiatu Wielickiego. 
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